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PROTOKÓŁ  Nr XVI/2016 

XVI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 kwietnia 2016 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 16 
15

.
    

 

XVI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XVI sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych.  

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Zastępca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic            - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor GOK  w Ryjewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Jerzy Bartnicki            - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Ryjewie 

10. Pan Mieczysław Szewczyk          - Prezes Zarządu Gminnego Oddziału Związku OSP RP 

11. Pan Ryszard Mówiński                - Prezes Zarządu Powiatowego Oddziału Związku OSP RP 

12. Pan Remigiusz Feliksiak              - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie  

13. Pan Leon Zarzycki                       - Posterunek Policji w Ryjewie  

 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych                    

z pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-15, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XV sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Uroczyste podziękowanie ustępującemu Prezesowi Zarządu Gminnego Oddziału Związku 

OSP RP w Ryjewie.   

5. Informacja na temat poziomu bezrobocia na terenie Gminy Ryjewo w roku 2015. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2015 roku. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ryjewie                    

w roku 2015. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/95/16 Rady Gminy w Ryjewie                    

z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy 

Miastem i Gminą Prabuty, a Gminą Ryjewo w sprawie określenia wzajemnych 

zobowiązań Miasta i Gminy Prabuty i Gminy Ryjewo w sprawie realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej Trzciano -  Laskowice”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia w całości uchwały Nr XV/101/16 Rady Gminy 

Ryjewo  z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę 

Ryjewo nieruchomości gruntowej -  na której znajduje się przepompownia ścieków 

położona    w miejscowości Ryjewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia w całości  uchwały Nr XII/67/15 Rady Gminy 

Ryjewo  z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, 

Straszewo, Pułkowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, Straszewo, 

Pułkowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 

na lata 2015 – 2024.   

14. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

15. Interpelacje i zapytania radnych.  

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

17. Wolne wnioski i informacje.  

18. Zakończenie obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XV sesji Rady Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XV  sesji                     

z dnia 30 marca 2016 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z XVI  sesji Rady Gminy z dnia 30 marca 2016 r. 

 

Ad.4. Uroczyste podziękowanie ustępującemu Prezesowi Zarządu Gminnego Oddziału 

Związku OSP RP w Ryjewie.  

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Podczas ostatniego zebrania sprawozdawczego Zarządu 

Gminnego Oddziału Związku OSP RP gminy Ryjewo pan Mieczysław Szewczyk, długoletni 

prezes tego związku, zdecydował ustąpić ze swojego stanowiska i przekazać władzę 

młodszemu pokoleniu. Dlatego wspólnie z Przewodniczący Rady postanowiliśmy dziś                

w sposób uroczysty podziękować Panu Mieczysławowi Szewczyk, za trud i pracę jaką włożył 

w rozwój i działalność jednostek OSP w naszej gminie. Ja osobiście miałem przyjemność 

współpracować z Panem nie tylko jako Wójt, lecz również jako strażak, wiem jak dużo pracy        

i determinacji Pan wkładał w to, żeby nasze jednostki działały w taki sposób w jaki działają    

w chwili obecnej. W ostatnim czasie bardzo mocno zaangażował się Pan w działania 

zmierzające do odrestaurowania zabytkowego wozu strażackiego i mam nadzieje, że na 

najbliższej okrągłe 100 rocznicy powstania jednostki będziemy mogli podziwiać ten wóz            

w całej okazałości. Dziękujemy za Pana pracę i życzymy dużo zdrowia i pomyślności. Mamy 
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również  mamy nadzieje, że będzie Pan służył radą młodszym kolegom.  

Pan Ryszard Mówiński: Chciałbym również podziękować za lata owocnej współpracy. 

Zawsze mogliśmy liczyć na wsparcie i pomoc z twojej strony i myślę, że również teraz jak 

tylko będzie taka potrzeba to zawsze będzie można liczyć na twoją pomoc. 

 

Pan Mieczysław Szewczyk: Dziękuję bardzo serdecznie za dzisiejszy dzień, spotkała mnie 

chyba jedna z większych przyjemności w moim życiu. Jeżeli będę  tylko mógł i będzie taka 

chęć ze strony młodego pokolenia to zawsze pomogę. Jeżeli chodzi o renowację zabytkowego 

konnego wozu strażackiego, jest to zasługa nie tylko moja, ale również i sołtysa jak                 

i poprzedniej rady, która wsparła to finansowo. Dziękuję za miłe słowa i wyróżnienie a już 2 

maja zapraszam na obchody Dnia Strażaka.  

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym również w imieniu całej Rady oraz społeczności naszej 

gminy podziękować za Pana działania i z uwagi na młody wiek nowego Prezesa, również 

prosić o wsparcie bo szkoda byłoby nie skorzystać z doświadczenia jakie Pan posiada.  

 

Ad.5. Informacja na temat poziomu bezrobocia na terenie Gminy Ryjewo w roku 2015. 

 

Pan Jerzy Bartnicki: W roku 2015 bezrobocie w powiecie kwidzyńskim spadło do poziomu 

niższego niż  średnia krajowa. W Ryjewie spadek był na poziomie 30%. Jest to bardzo dobry 

wynik. Tak niskiego bezrobocia w historii powiatu jeszcze nie mieliśmy. Bezrobotnych było 

mniej niż 3 tyś. i po raz pierwszy zdarzyło się, że mieliśmy więcej ofert pracy niż osób 

bezrobotnych. Nowelizacja ustawy tzw. reforma urzędów pracy, która weszła w życie               

w zeszłym roku nie sprzyja zmniejszeniu bezrobocia. Wprowadza ona taką usługę jak 

profilowanie bezrobotnych. Bezrobotny musi przejść przez tekst kwalifikacyjny, który system 

komputerowy sprawdza i kwalifikuje bezrobotnego w odpowiednim profilu. Są trzy profile. 

Pierwszy kwalifikuje osoby, którymi tak naprawdę nie musimy się zajmować, bo oni sami 

sobie pracę znajdą, drugi to osoby  wobec których możemy stosować wszystkie instrumenty                

i trzeci profil, któremu my zgodnie z zapisami ustawy, nie możemy nawet przedstawić oferty 

pracy. W tym trzecim profilu można jedynie aktywizować wspólnie z gminami poprzez 

aktywizację i integrację lub ewentualnie może robić to wojewódzki urząd pracy, ale tylko               

w odniesieniu do urzędów pracy w powiatach w których jest duże bezrobocie. Niestety nasz 

urząd się nie kwalifikuje. W obecnej chwili problem polega na tym, że ponad 70% 

bezrobotnych z naszego powiatu czyli ok. 2 tyś osób nie może od nas otrzymać żadnej oferty 

pracy, bo są w trzecim profilu. Pod koniec ubiegłego roku  weszły nowe usługi, dotyczące 

m.in. aktywizowania osób do 30 roku życia. My pracodawcom płacimy za zatrudnienie takich 

osób przez rok czasu, następnie pracodawca musi również zagwarantować zatrudnienie przez 

kolejny rok. Kolejna nową ofertą w Urzędzie, bez względu na wiek beneficjentów, jest 

krajowy fundusz szkoleniowy. Są to środki przeznaczone na zapłatę za szkolenia  

pracowników. Pracodawca chcący przeszkolić swoich pracowników  podpisuje z urzędem 

pracy umowę, po czym organizuje szkolenie a mu za to zwracamy  środki. Pod względem 

prawnym jest to zdecydowanie źle opisana usługa. W ubiegłym roku mieliśmy przydział w 

wysokości 260 tyś. zł i otrzymaliśmy dodatkowo ok. 300 tys. zł. Prawie wszystkie środki 

zostały na ten cel wydatkowane. Bardzo boimy się tej usługi, bo spotykamy się z różnymi 

nadużyciami i bardzo dziwnymi sytuacjami. Wnioskujemy do ministerstwa o zmianę tych 

przepisów. Zauważyliśmy w ostatnim czasie zanik tzw. umów śmieciowych. Coraz więcej 

firm na terenie powiatu daje swoim pracownikom umowy stałe. Jeżeli chodzi o bezrobocie to 

Ryjewo jest na trzecim miejscu w powiecie, natomiast powiat jest na czwartym miejscu w 

Polsce, jeżeli chodzi o spadek bezrobocia w przeciągu ostatnich trzech lat. Sytuacja jest dobra 

aczkolwiek z uwagi na trzeci profil zaczyna nam brakować bezrobotnych, którym możemy 
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zaproponować jakąś ofertę pracy. Bardzo negatywnym zjawiskiem  jest w obecnej chwili 

porzucanie bardzo szybko staży przez młode osoby.  

Radna Barbara Wolak: Osoby, które są wpisane w trzecim profilu to jaka to jest grupa 

bezrobotnych? 

 

Pan Jerzy Bartnicki: Są to różne grupy bezrobotnych. Najwięcej jest osób, które po prostu 

nie chcą pracować i zależy im tylko na ubezpieczeniu zdrowotnym. Niestety są to osoby 

bardzo dobrze przygotowane do tego by ten test przejść, bo pytania ujęte w teście można 

znaleźć w Internecie. Jest bardzo duża liczba kobiet, których mężowie pracują nielegalnie za 

granicą a one zajmują się domem i potrzebują ubezpieczenie czy też młodzi studenci studiów 

zaocznych, których utrzymują rodzice. Trzeci profil jest bardzo uciążliwy dla nas. 

Postulowaliśmy do  ministerstwa, aby wprowadzono okres ważności profilu np. 1 rok, bo 

zdarzają się sytuacje, że osoby z uwagi na zdenerwowanie czy tremę również potrafią źle 

odpowiedzieć na pytania w teście a później trudno jest taką osobę z trzeciego profilu 

wydostać. Niestety Ministerstwo ma odmienne zdanie od nas, wiec póki co musimy z tymi 

profilami pracować.  

 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Jerzemu Bartnickiemu za przedstawione informacje.  

 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2015 roku. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zgodnie z zapisami art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz.U. z 2016 r. poz. 239) 

Wójt Gminy Ryjewo zobowiązany jest przedłożyć Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego za rok poprzedni. Roczny program współpracy Gminy 

Ryjewo na rok 2015 z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi 

w sferze pożytku publicznego przyjęty został przez Radę Gminy Ryjewo uchwałą Nr 

XL/254/14 z dnia 29 października 2014 r. Zgodnie z wymogami ustawowymi projekt 

uchwały został poddany konsultacjom.  Dnia 22 grudnia 2014 roku ogłoszono otwarty 

konkurs na realizację zadań publicznych, który był publikowany w biuletynie informacji 

publicznej,  na stronie internetowej Urzędu Gminy w Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs 

obejmował zadania: 

 

 w zakresie kultury fizycznej i sportu. Na to zadanie zaplanowano środki w wysokości 

120.000,00 zł; 

 w zakresie oświaty i wychowania. Na to zadanie zaplanowano środki w wysokości 

32.600,00 zł.  

 

Zarządzeniem Wójta Gminy Ryjewo powołano Komisję Konkursową uprawnioną do 

wyłonienia ofert z zakresu realizacji zadań pożytku publicznego na 2015 rok. Komisja 

konkursowa pozytywnie zaopiniowała i zaproponowała przyznać środki na wsparcie zadań 

dla następujących organizacji pozarządowych: 

 

Na zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu 

1. Gminnemu Uczniowskiemu Klubowi  Sportowemu „BELLATOR" Ryjewo - 42 000,00 zł 

2. Straszewskiemu Klubowi Sportowemu „CZARNI" Straszewo - 12 000,00 zł 

3. Gminnemu Klubowi Sportowemu „Relax" Ryjewo- 37 000,00 zł 

4. Klubowi Sportowemu "RODŁO" Trzciano- 27 000,00 zł 
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5. Stowarzyszeniu Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc" 2 000,00 zł 

 

Na zadania w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego: 

1. Kołu Gospodyń Wiejskich „Renawa" w Benowie - 20 834,66 zł 

2. Scenie Lalkowej imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie - 11 000,00 zł 

3. Lokalnej Fundacja Filantropijna „Projekt" Kwidzyn - 5.000,00 zł. 

4. Stowarzyszenie Promocji Underground - 4.000,00 zł 

5. Fundacji MAPA Obywatelska – 4.000,00 zł 

 

ZADANIA Z ZAKRESU KULTURY FIZYCZNEJ I SPORTU  

1. Gminny Uczniowski Klub Sportowy „BELLATOR" Ryjewo 

Treningami objęte zostały dziewczęta i chłopcy z 6 różnych grup wiekowych – tj. 12 drużyn. 

Realizowanych było średnio 10 godz. treningów  w tygodniu przypadających na jedną grupę 

treningową. Treningi prowadziła wykwalifikowana kadra trenerska – 2 trenerów kl. I, 3 

trenerów kl. II i jeden instruktor piłki ręcznej. W minionym okresie zespoły brały udział w 

rozgrywkach ligowych prowadzonych przez Pomorski Wojewódzki Związek Piłki Ręcznej w 

Gdańsku. W rozgrywkach uczestniczyło 6 drużyn. Ponadto zawodnicy brali udział w 

rozgrywkach organizowanych przez inne podmioty: SZS- rozgrywki szkolne lub brali udział 

w wielu turniejach o zasięgu krajowym czy wojewódzkim. W okresie letnim zespoły 

przygotowały się do zawodów na obozie letnim w Dźwirzynie. Klub w omawianym okresie 

był organizatorem wielu turniejów o zasięgu wojewódzkim i krajowym. Podnieśliśmy poziom 

wyszkolenia zawodników dzięki czemu część z nich reprezentowała barwy województwa. 

Dzięki temu zadaniu wzbogaciliśmy ofertę skierowaną do mieszkańców w zakresie 

zagospodarowania czasu wolnego. Promowaliśmy gminę i województwo na arenach 

sportowych kraju. 

 

2. Straszewski Klubu Sportowego „CZARNI" Straszewo 

Klub zajmował się propagowaniem i rozwojem sportu w miejscowości Straszewo poprzez  

prowadzenie sekcji seniorskiej piłki nożnej. Rozgrywki ligowe odbywały się w ramach B 

klasy podokręgu PZPN w Malborku. Treningi w okresie zimowym odbywały się 1 raz w 

tygodniu z wykorzystaniem sali gimnastycznej w Ryjewie. Zadanie zostało wykonane. 

Skorzystano również z boiska sportowego w Malborku. Prowadzona sekcja piłki nożnej liczy 

20 zawodników oraz 5 działaczy organizacyjnych. Zawodnicy rozegrali w okresie wiosennym 

10 meczy ligowych oraz brali  udział w okresie zimowym w treningach na Sali gimnastycznej 

1 raz w tygodniu oraz trenowali na boisku w Malborku w okresie miesiąca lutego 3 krotnie. 

W okresie sprawozdawczym rozegrano 10 spotkań ligowych w okresie od sierpnia do połowy 

listopada oraz rozegrano 5 sparingów w okresie lipiec –sierpień. W ramach zadania 

wykonano również utrzymanie płyty boiska poprzez co tygodniowe koszenie trawy, 

wałowanie, nawożenie oraz przygotowanie boiska do rozgrywek meczowych (zakładanie 

siatek bramkarskich, wysypywanie linii boiska wapnem itp.). Zakupiono brakujący sprzęt  

sportowy oraz poniesiono wydatki gospodarcze na utrzymanie boiska. 

 

3. Gminny Klub Sportowy „Relax" Ryjewo 

W okresie sprawozdawczym propagowano rozwój sportu w gminie przy dużej pomocy 

społeczności lokalnej. Drużyna seniorów piłki nożnej uczestniczyła w rozgrywkach A klasy 

rundy wiosennej oraz B1 w rundzie wiosennej i jesiennej; drużyna juniorów E1  rundy 

jesiennej. Sekcja tenisa stołowego uczestniczyła w rozgrywkach IV ligi. Osiągnięto trwałą 

współpracę i partnerstwo z władzami gminy. Podnoszono sprawność fizyczną i wartości 

moralne preferując zdrowy styl życia. Klub „ Relax”  oraz sekcja tenisa stołowego 
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reprezentowali gminę Ryjewo na rozgrywkach w woj. pomorskim. Seniorzy zakończyli 

rozgrywki A klasy rundy wiosennej na poz.10. Seniorzy zakończyli rozgrywki B klasy rundy 

jesiennej na poz. 1. Drużyna juniorów B 1 rundę wiosenną zakończyła na poz. 7 i rundę 

jesienną na poz.9. Sekcja tenisa stołowego rundę jesienną zakończyła w grupie A na poz. 7.  

Treningi w okresie od stycznia do czerwca odbywały się 4 razy w tygodniu. Rozgrywki 

ligowe seniorów i juniorów: 1 raz w tygodniu – runda wiosenna i jesienna. Przygotowanie do 

sezonu jesiennego – treningi w miesiącu lipcu i sierpniu. Drużyna tenisa stołowego  do 

sezony przygotowywała się 2 razy w tygodniu. W drużynie jest 10 zawodników. W roku 2015 

powołano nową grupę E1 najmłodszych uczestników w rozgrywkach ligowych. 

 

4. Klub Sportowy "RODŁO" Trzciano 

W 2015 roku klub prowadził dwie drużyny piłkarskie. Juniorów rocznik 1999 i młodsi, która 

występowała w klasie junior B w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, a od sierpnia 

2016 roku prowadzić będziemy zespól młodzieżowy rocznika 2000 i młodsi. Seniorzy w 

poprzednim sezonie spadli z klasy „A”, w obecnym sezonie plasują się na drugim miejscu w 

klasie „B” z szansami na awans do klasy „A”. W czasie trwania sezonu prowadzimy treningi 

piłkarskie dwa razy w tygodniu oraz w czasie trwania sezonu piłkarskiego rozgrywki ligowe 

w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej. W okresie jesienno - zimowym zajęcia 

prowadzimy na sali gimnastycznej w Ryjewie oraz okolicznych „orlikach”. Zajęcia te 

prowadzi wykwalifikowana kadra trenerska. Na koniec zeszłego roku kalendarzowego naszą 

drużynę reprezentowało 22 juniorów i 20 seniorów. Czynimy starania o poprawę stanu płyty 

boiska oraz szatni. 

 

5. Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc" 

Głównym celem zadania publicznego było dofinansowanie imprez rekreacyjno- sportowych 

zorganizowanych dla wychowanków SOSW  w Barcicach w tym  Święto wiosny oraz Piknik 

rekreacyjny „ Barcickie Lasy”. Celem zawodów sportowych i imprez rekreacyjnych było 

rozbudzanie wśród osób niepełnosprawnych wiary we własne siły i możliwości, rozwijanie 

zainteresowań sportowych, kształtowanie zasad rywalizacji w duchu fair play, profilaktyka i 

propagowanie zdrowego stylu życia, integracja ze środowiskiem. Rezultatem zorganizowania 

powyższych imprez jest wyraźny wzrost szeroko rozumianych kompetencji społecznych 

uczestników. 

 

 

ZADANIA Z ZAKRESU KULTURY I OCHRONY DZIEDZICTWA NARODOWEGO 

 

1. Kółko Rolnicze-Koło Gospodyń Wiejskich „Renawa" w Benowie 

Dzięki dotacji otrzymanej od Gminy Ryjewo Kółko Rolnicze  - Koło Gospodyń Wiejskich 

„Renawa” mogło sfinansować wkład oraz koszt instalacji wytwarzającej energię cieplna z 

zastosowaniem pelletu drzewnego w pomieszczeniu świetlicy OSP w projekcie w ramach 

umowy na operację z zakresu małych projektów w ramach działania 413 „ Wdrażanie 

lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2007-2013 zawartej z Samorządem 

Województwa Pomorskiego z siedzibą w Gdańsku. Dzięki dofinansowaniom Stowarzyszenie 

bardziej może służyć społeczności wiejskiej i angażować się w różne akcje społeczne- 

ponieważ ma już warunki lokalowe do organizacji takich spotkań i działań. Dzięki 

zainstalowanej instalacji pomieszczenia wykorzystywane będą również w sezonie zimowym. 

Przeprowadzone prace pozwolą na promocję działań proekologicznych, organizację działań 

edukacyjnych. Również dzięki temu, że stowarzyszenie bierze czynny udział w wychowaniu 

młodego pokolenia wpływa na posiadane dziedzictwo narodowe i przyrodnicze. 

Zrealizowany projekt ma na celu również promowanie odnawialnych źródeł energii.  
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2. „Scena Lalkowa" imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie 

Projekt doprowadził do integracji różnych grup wiekowych i społecznych, w tym osób 

podwójnie zagrożonych wykluczeniem na obszarze powiatu kwidzyńskiego. Przedsięwzięcie 

rozwinęło zdolności, umiejętności i wiedzę uczestników, opartą m.in. na interakcji 

twórców/edukatorów i uczestników poprzez twórcze zabawy czy eksperymenty artystyczne 

oraz poprzez zastosowanie nowoczesnych technologii. W projekcie wzięły udział różne grupy 

wiekowe: dzieci, młodzież, jak i osoby dorosłe, seniorzy. Zawsze minimum 2 grupy 

wiekowe. Zrealizowano 2 cykle warsztatowe składające się z 3 spotkań po 4 godziny 

dziennie. Jednorazowo 20 osób łącznie 40 osób. Projekt stworzył miejsce spotkań otwartych 

na dialog i międzypokoleniową wymianę doświadczeń, przystosowaną do aktualnych potrzeb 

uczestników projektu. Szereg działań realizowanych wspólnie z uczestnikami podniosły 

kompetencje zarówno odbiorców jak i organizatorów przedsięwzięcia. 

 

3. Lokalna Fundacja Filantropijna „Projekt" 

Fundacja przekazała 11000 na działania które znakomicie wzbogaciły ofertę kulturalna miny 

Ryjewo oraz zaktywizowano środowisko lokalne. Zrealizowano szkolenie z zakresu 

pozyskiwania środków pozabudżetowych oraz konsultowano konstruowanie i realizowanie 

wniosków. Środki z dofinansowania pozwoliło podwoić kwotę przeznaczona na 

dofinansowanie dla organizacji. Grantobiorcy aktywizowali działania kulturalne na terenie 

gminy Ryjewo.  Środki przekazano:  

- Fundacji M.A.P.A. 4.000,00 zł – projekt „ Nowoczesna Edukacja” 

- GBP w Ryjewie 2.000,00 zł – projekt  wakacyjny „Diabeł i szczegóły” 

- Stowarzyszenia Promocji Kultury Underground 2000,00 zł – Festiwal Grassrots 

- KGW Renawa 3.000,00 zł - Festiwal Smaków 

 

4. Stowarzyszenie Promocji Underground 

Celem festiwalu GrassRoots było animowanie i angażowanie mieszkańców wsi Rudniki, 

powiatu kwidzyńskiego, polski do podejmowania ważnych wyzwań rozwojowych-

przyrodniczych, społecznych, artystycznych. Grassroots to pomysł na to jak mobilizować 

ludzi do działań przyrodniczych i artystycznych. To plan na to jak mówić wyraziście o 

sprawach ważnych dla ochrony Polskiej przyrody i kultury niezależnej poprzez edukacyjne i 

artystyczne formy ekspresji. Było to pierwsze tego typu wydarzenie we wsi Rudniki  i Gminie 

Ryjewo. W rezultacie wydarzenia uczestnicy zdobyli wiedzę i umiejętności m.in. nt. 

pszczelarstwa, recyklingu, ekologicznego rolnictwa, budownictwa naturalnego, ochrony 

starych odmian drzew owocowych, yogi. Artystyczny charakter wydarzenia uwrażliwił 

uczestników na potrzebę ochrony przyrody i muzycznych poszukiwań. Głównym rezultatem 

wydarzenia było wypracowywanie treści manifestu PARK- Przyroda, Aktywność, Rozwój, 

Kultura. Opisane zostały wyzwania ochrony historycznych sadów oraz rozwoju kultury 

alternatywnej posiadającej ideę ochrony przyrody. 

 

5. Fundacja MAPA Obywatelska 

Projekt „Nowoczesna Edukacja” zrealizowany został w okresie od października do grudnia 

2015 roku w Szkole Podstawowej w Ryjewie. Uczniowie klasy II A uczestniczyli w cyklu 

zajęć opartych na nowoczesnych technologiach – specjalnych aplikacjach na tabletach 

rozwijających m.in. umiejętności logicznego myślenia, liczenia, poprawnej pisowni, 

wykorzystywania abstrakcji w pracach plastycznych, robienia zdjęć i ich obróbki. Zdobywały 

nową wiedzę o świecie. Zajęcia były każdorazowo przygotowane przez osoby prowadzące 

warsztaty. Zorganizowano również wycieczkę do Centrum Nauki Experyment w Gdyni gdzie 

dzieci poznawały nowoczesne użycie różnych technologii, dokonywały eksperymentów m.in. 
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fizycznych i optycznych. Głównym celem projektu było wypracowanie i wdrożenie 

nowoczesnego programu e-edukacji, który stanie się zalążkiem „modernizacji 

technologicznej” szkoły a szerzej – lokalnego środowiska. Będzie to początek drogi 

unowocześniania lokalnego  społeczeństwa i zachęcenia go do rozwoju technologicznego 

oraz własnych kompetencji.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.7. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Ryjewie  w roku 2015. 

 

Pan Adam Mączyński: Zgodnie z art. 16a ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej (Dz. U. z 2013 r. poz. 182, późn. zm.) gminy, powiaty oraz samorząd 

województwa mają obowiązek przygotowywania corocznie oceny zasobów pomocy 

społecznej. Ocena zasobów przygotowywana jest w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. Niniejszy dokument prezentuje informacje dotyczące takich 

obszarów tematycznych, jak: infrastruktura, kadra oraz nakłady finansowe na zadania pomocy 

społecznej. Ponadto, ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, 

rodzaje ich problemów oraz rozkład ilościowy. Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie, 

opracowując dane do niniejszego dokumentu, opierał się na danych wynikających ze 

sprawozdań: 

- z udzielonych świadczeń pomocy społecznej – pieniężnych, w naturze i usługach; 

- z zakresu świadczeń rodzinnych oraz funduszu alimentacyjnego, 

- z realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”; 

- składki na ubezpieczenie zdrowotne i emerytalno-rentowych; 

- o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie; 

- dotyczących realizacji ustawy o wspieraniu rodziny,  

- dodatków mieszkaniowych. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie został utworzony na podstawie Uchwały 

Gminnej Rady Narodowej w Ryjewie z dnia 27 kwietnia 1990 r. Ośrodek mieści się przy ul. 

Lipowej 1 w budynku Urzędu Gminy. Pomieszczenia Ośrodka znajdują się na parterze i są 

przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Na terenie gminy Ryjewo zamieszkuje 5.775 

osób (dane z U.S.C. w Ryjewie na dzień 31.12.2015 r.) Ośrodek spełnia przesłanki ustawy o 

pomocy społecznej i zatrudnia 1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców. W Ośrodku 

pracowało 3 specjalistów pracy socjalnej, 2 inspektorów do spraw świadczeń rodzinnych, 

asystent rodziny, główna księgowa oraz kierownik. Wszyscy pracownicy zatrudnieni w 

Ośrodku posiadają kwalifikacje i wykształcenie niezbędne do wykonywania swoich zadań. 

Zadania z ustawy o wspieraniu rodzin i systemie pieczy zastępczej od stycznia 2012 r. 

realizuje zatrudniony w Ośrodku asystent rodziny, który w 2015 roku swoim wsparciem objął 

12 rodzin z problemem opiekuńczo – wychowawczym. Kolejny rok z rzędu zauważalna jest 

zmniejszająca się liczba osób korzystających ze wsparcia tut. Ośrodka. W 2013 roku 

korzystało 455 rodzin (1.257 osób), w 2014 r. - 405 rodzin (1.135 osób), natomiast w 2015 r. 

- 352 rodziny (947 osób).  Widoczne różnice występują również w danych z Powiatowego 

Urzędu Pracy w Kwidzynie, gdzie w 2013 roku zarejestrowanych było 486 osób (33 z 

prawem do zasiłku), w 2014 roku - 380 osób (34 z prawem do zasiłku) natomiast w 2015 r. 

było już tylko 260 osób (22 osoby z prawem do zasiłku).  Najczęstszą przyczyną przyznania 

pomocy jest bezrobocie. Z tej przyczyny w 2015 r. z pomocy Ośrodka korzystały 192 rodziny 

(617 osób). Kolejną liczną grupą są rodziny, w których występuje niepełnosprawność – 106 

rodzin (206 osób). W gminie Ryjewo kładzie się szczególny nacisk na dożywianie dzieci w 

szkole. W 2015 r. z tej formy pomocy skorzystało 264 dzieci oraz 4 osoby dorosłe. Zgodnie z 
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Programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” z posiłków mogą korzystać dzieci z 

rodzin, gdzie dochód rodziny nie przekracza 150% kryterium ustalonego zgodnie z ustawą o 

pomoc społecznej. Zauważając potrzebę dożywiania większej liczby dzieci Rada Gminy 

Ryjewo już w 2007 r. podniosła kryterium przyznania takiej formy pomocy do 200% 

kryterium dochodowego. W celu zapewnienia schronienia dla osób pozbawionych „dachu nad 

głową” podpisano umowę ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Bezdomnych „AGAPE” w 

Borowym Młynie, Stowarzyszeniem „FIDES” w Malborku oraz ze Stowarzyszeniem Na 

Rzecz Kobiet w Trudnej Sytuacji Życiowej „Junona” w Piekle. Zjawiskiem bezdomności w 

2015 r. dotkniętych było 12 osób. Analizując obszar potrzeb w zakresie pomocy osobom 

starszym, długotrwale chorym lub niepełnosprawnym zauważa się stałą konieczność 

zapewnienia środków finansowych w budżecie gminy na odpłatność za pobyt tych osób w 

domach pomocy społecznej. Liczba osób umieszczonych w domach pomocy społecznej 

utrzymuje się od kilku lat na podobnym poziomie. W 2012 i w 2013 roku było to 14 osób, w 

2014 roku – 15 osób, a w 2015 r. – 16 osób. Należy zakładać, iż liczba ta z każdym rokiem 

będzie się zwiększać. Liczby osób uprawnionych do pobierania zasiłków stałych utrzymała 

się na podobnym poziomie jak w roku poprzednim. W 2014 r. były to 92 osoby, natomiast w 

2015 r. – 90 osób. Na ten cel wydatkowano kwotę – 352.158,- zł. W dodatkach 

mieszkaniowych, kolejny rok z rzędu, zaobserwowano niewielki spadek wnioskodawców. W 

2014 r. było to 89 wniosków, a w 2015 r. – 71 wniosków. Na ten cel w 2015 r. wydatkowano 

kwotę - 91.078,- zł.  Największym działem, jakim zajmuje się tut. Ośrodek, są świadczenia 

rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego. Na powyższe świadczenia z każdym 

rokiem z budżetu państwa wypłacane są coraz większe środki finansowe. W 2014 r. była to 

kwota – 2.750 tys. zł., a w 2015 r. – 2.798 tys. zł. Formularz oceny zasobów pomocy 

społecznej nie uwzględnia działań podejmowanych przez Zespół Interdyscyplinarny. Do 

zadań Zespołu należy między innymi weryfikacja procedur Niebieskich Kary i tworzenie grup 

roboczych w celu rozwiązywania problemów związanych w występowaniem przemocy w 

rodzinie. W 2015 roku do Zespołu wpłynęły 22 Niebieskie Karty, którymi grupy robocze 

zajmowały się na 14 spotkaniach. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/95/16 Rady Gminy w Ryjewie                    

z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy 

Miastem i Gminą Prabuty, a Gminą Ryjewo w sprawie określenia wzajemnych 

zobowiązań Miasta i Gminy Prabuty i Gminy Ryjewo w sprawie realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej Trzciano -  Laskowice”.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ Nr XVI/102/16 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XV/95/16 Rady Gminy w Ryjewie  z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie zawarcia 

Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Miastem i Gminą Prabuty, a Gminą Ryjewo w 

sprawie określenia wzajemnych zobowiązań Miasta i Gminy Prabuty i Gminy Ryjewo w 

sprawie realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej Trzciano -  Laskowice”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia w całości uchwały Nr XV/101/16 Rady 

Gminy Ryjewo  z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie w sprawie nieodpłatnego nabycia 

przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowej -  na której znajduje się przepompownia 

ścieków położona    w miejscowości Ryjewo.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ Nr XVI/103/16 w sprawie uchylenia w 

całości uchwały Nr XV/101/16 Rady Gminy Ryjewo  z dnia 30 marca 2016 r. w sprawie w 

sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowej -  na której 

znajduje się przepompownia ścieków położona    w miejscowości Ryjewo. Uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia w całości  uchwały Nr XII/67/15 Rady 

Gminy Ryjewo  z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: 

Ryjewo, Straszewo, Pułkowice. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ Nr XVI/104/16 w sprawie  uchylenia 

w całości  uchwały Nr XII/67/15 Rady Gminy Ryjewo  z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, Straszewo, Pułkowice. Uchwała stanowi załącznik nr 

8 do protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, 

Straszewo, Pułkowice. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ Nr XVI/105/16 w sprawie  

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, Straszewo, Pułkowice.  Uchwała stanowi załącznik nr 

9 do protokołu. 
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Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVI/106/16 w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 15, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVI/107/ w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2015 – 2024. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 14. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 31.03. uczestniczyłem posiedzeniu zarządu i walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia                      

„Słoneczne Wzgórze”, na którym między innymi dyskutowaliśmy o problemach                         

z budową nowego budynku dla WTZ i potrzebą zakupu nowego samochodu do przewozu 

uczestników warsztatów. Tego samego dnia odbyłem spotkanie z Nadleśniczym                        

i burmistrzem Prabut w sprawie budowy drogi Trzciano-Laskowice, 

 4 - 6.04. wraz z przewodniczącym Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, członkiem tej Komisji i kierownikiem posterunku policji w Ryjewie 

uczestniczyłem w szkoleniu pt: Przegląd najważniejszych zadań Gminnych Komisji 

Rozwoju Problemów Alkoholowych oraz Zespołów Interdyscyplinarnych realizowanym 

przez Krajowy Ośrodek Kształcenia Administracyjnego, 

 7-8.04. odbyło się walne zebranie Związku Gmin Pomorskich, na którym naszą gminę 

reprezentowała pani Dorota Cipkowska, 

 09.04. odbyło się  zebranie sprawozdawczo-wyborcze Zarządu Oddziału Gminnego 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. Ustępujący Zarząd uzyskał absolutorium. Pan 

prezes Mieczysław Szewczyk zrezygnował z pełnienia funkcji Prezesa Gminnego. Nowym 

prezesem został druh Tomasz Kazimierczyk, zastępcą druh Jerzy Paradowski, sekretarzem 

druh Damian Bator, a skarbnikiem druh Wojciech Chmiel, 

 12.04. uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielem firmy SISMS.pl w sprawie 

powiadamiania sms- owego mieszkańców, 

 13.04. dostarczono dokumentację projektu budowy drogi Trzciano- Laskowice do Urzędu 

Marszałkowskiego, 
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 14.04. w Parafii w Postolinie odbyło się spotkanie organizacyjne dotyczące obchodów 800 

rocznicy istnienia parafii, 

 15.04. w salach Zamku w Kwidzynie odbyła się uroczystość wręczenia Honorowych 

Nagród Przewodniczącego Rady Powiatu Kwidzyńskiego, Honorowych Nagród Starosty 

Kwidzyńskiego i Dorocznych Nagród w zakresie Kultury i Sportu. W dziedzinie Kultury 

nagrodę otrzymała Pani Anna Biskupska, a w dziedzinie Sportu Pan Sławomir Lewalski.  

Gmina reprezentowana była przez Pana Przewodniczącego Rady Kazimierza Zimę, 

 18.04. odbyło się spotkanie z przedstawicielami ZNP, tego dnia na placu przy GOK służby 

Wojewody Pomorskiego zorganizowały akcję informacyjną na temat programu 500+. 

Również w tym dniu odbyło się spotkanie z biurem projektowym mającym wykonać plan 

miejscowy dla miejscowości Pułkowice i Klecewko, Straszewo. W godzinach 

popołudniowych odbyłem spotkanie w Trzcianie z mieszkańcami w sprawie uregulowania 

zrzutu ścieków, 

 19.04. z prezesem OSP Benowo Damianem Batorem oglądaliśmy samochód, który miał 

być zakupiony dla OSP Benowo. Niestety stan techniczny znacznie odbiegał od informacji 

na temat samochodu zamieszczonej w Internecie i do transakcji nie doszło, 

 20.04. odbyłem spotkanie z przedstawicielami  firmy Saur Neptun Gdańsk S.A. na temat 

współpracy w realizacji gospodarki wod- kan. W tym dniu rozmawiałem również z 

przedstawicielem firmy „Pegaz” na temat promocji gminy. Odbyło się również 

posiedzenie Komisji Budżetowej i Oświatowej, a po ich zakończeniu spotkałem się  z 

księdzem proboszczem parafii Bł. Michała Kozala Krzysztofem Sękułą i 

przewodniczącym Mniejszości Niemieckiej w Powiecie Kwidzyńskim Manfredem 

Ortmanem w sprawie możliwości dofinansowania pilnego remontu wieży Kościoła, 

 21.04. odbyło się posiedzenie Komisji rolnictwa. Tego dnia spotkałem się z państwem 

Kasińskimi, na temat ewentualnego kupna działek . Również w tym dniu odbyło się walne 

posiedzenie LOT LIWA. Na posiedzeniu zapadła decyzja o Likwidacji LIWY, 

 22.04. w godzinach rannych w Jałowcu odbyło się spotkanie z geodetą i Panem Tomaszem 

Świerczkiem w sprawie wymiany gruntów. Również tego dnia odbyło się spotkanie w 

ZUO w Gilwie w sprawie przystąpienia do umowy z miastem Gdańsk dotyczącej budowy 

spalarni śmieci, 

 25.04. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

 26.04. w „Zaułku Benowo” spotkałem się z delegacją z Rosji, która przyglądała się  

przydrożnym alejom na terenie Powiatu kwidzyńskiego. Z uwagi, na  to, że  w składzie 

delegacji było wielu przedstawicieli dróg różnego szczebla z Rosji mogliśmy wymienić się 

doświadczeniami na temat utrzymania i eksploatacji. 

 

Ad.15. Interpelacje i zapytania radnych. Ad.16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Chciałbym zgłosić konieczność wycięcia wyschniętej lipy przy ul. 

Grunwaldzkiej 5.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Już kiedyś zgłaszaliśmy konieczność wycięcia tego drzewa i 

nawet Zarząd Dróg Wojewódzkich, który jest właścicielem drogi przy której ono rośnie, 

dostał taką zgodę. Trudno jest mi wytłumaczyć dlaczego wtedy drzewo nie zostało wycięte, 

ale przekażemy ponownie ten wniosek do zarządcy drogi.  

 

Przewodniczący Rady: Na posiedzeniach komisji otrzymaliśmy informację, że po 20 

kwietnia będą łatane dziury na drogach wojewódzkich. Czy już wiadomo, żeby jakieś prace 

zostały  na tych drogach wykonywane? 
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Pani Dorota Cipkowska: Otrzymaliśmy dziś informację, że z uwagi na poranne przymrozki 

prace na drogach będą wykonywane po 10 maja.  

 

Przewodniczący Rady: Na sesję majową zgodnie z planem pracy przewidujemy zaproszenie 

przedstawicieli dróg wojewódzkich i powiatowych i wtedy miejmy nadzieję, że otrzymamy 

odpowiedzi na wszystkie nurtujące nas w tym temacie pytania.  

 

Ad.17. Wolne wnioski i informacje.  

 

Przewodniczący Rady:  W imieniu władz Kwidzyna zapraszam na uroczyste obchody 

Święta Konstytucji 3 maja, które odbędą się na Skwerze Kombatantów od godziny 10.00.  

 

Ad.18. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XVI 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady 

Kazimierz Zima 

 


